
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vädjan i pressen på grund av laxsituationen Svanstein 9.7.2023 

Vetoomus lohitilanteen johdosta 

 

 

 

Torne-Lainio-Muonio älvars förening föreslår: Frivilligt stopp för laxfiske i Torne-
älvdal och Bottenviken (omr.31) från och med 15 augusti. Fram till 15 augusti 
föreslår föreningen fångad lax återutsätts! 

Fiskeräknaren i Kattilakoski i Torneälv visar på en katastrofal uppgång av lax. 
Jämfört med de senaste 14 åren har årets uppgång mer än halverats! 

Den svaga uppgången av lax beror enligt forskarna mest troligt på förhållandena 
i havet ( brist på föda, miljögifter, predatorer ). 

I väntan på att myndigheterna på finsk och svensk sida behagar att agera kan vi 
sportfiskare i älvarna, yrkesfiskarna och fritidsfiskarna i kusten visa vägen!  

Ge laxen som finns i älvarna möjlighet att leka och lax som simmar runt i kustom-
rådet möjlighet att stiga upp i älvarna! 

Det har tagit 40 år av påverkan att få tillbaka laxen i älvarna. Vi tror inte att de 
som värdesätter en levande laxälv och hållbart kustfiske vill tillbaka som det var 
på 1970 och 80-talet! 

Rädda vildlaxen! 

 

Kalerva Aska  ordförande 

Brynolf Tjärner  vice ordförande 
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MEÄN VÄYLITTEN JA IHMISTEN PUOLESTA

vuottaYli



Tornio-Muoniojokiseura ehdotta, että lohenkalastus Tornionjoen vesistössä ja 
Perämerellä (alue31) keskeytetään vapaaehtoisesti 15. elokuuta alkaen, ja että 
saaliiksi saadut lohet vapautetaan 15. elokuuta saakka! 

Tornionjoen Kattilakosken lohilaskuri osoittaa katastrofaalisen alhaista lohennou-
sua. Vuoden kultuvaellus on verrattuna viimeiseen 14-vuotisjaksoon enemmän 
kuin puolittunut! 

Tutkijoiden mukaan lohen heikko kutuvaellus johtuu todennäköisimmin merellä 
vallitsevista olosuhteista ( ravinnonpuutteesta, ympäristömyrkyistä, predaattoreis-
ta ). 

Odotellessamme Suomen ja Ruotsin viranomaisilta mahdollisia toimenpiteitä, me 
jokialueen urheilukalastajat sekä rannikkoalueen ammatti- ja vapaa-ajankalastajat 
voimme näyttää hyvää esimerkkiä! Antakaamme jokeen nousseille lohille rauha 
kutea ja rannikon edustalla uiville lohille mahdollisuus nousta jokeen! 

Lohen jokiin palauttaminen on vaatinut 40 vuoden vaikuttamistyön. Elävää lohijo-
kea ja kestävää rannikkokalastusta arvostavat eivät varmaankaan halua palata 
takaisin 1970 ja 80-luvun tilanteeseen! 

Pelastakaamme luonnonlohi! 

 

Kalervo Aska  puheenjohtaja 

Brynolf Tjärner  varapuheenjohtaja 


